
 

Dit is een conceptversie van de terugkoppeling uit het MRA Bestuur van 2 juni 2023. Dit 

concept is nog niet bestuurlijk vastgesteld. 

 

1. Opening en mededelingen 

De agenda is bij aanvang van de vergadering gewijzigd: agendapunt 4 is naar voren gehaald. 

Vaststellen terugkoppeling bijeenkomst 31 maart 
Enkele leden van het bestuur vinden het in de terugkoppeling onduidelijk omschreven hoe 

het bestuur heeft gesproken over energierechtvaardigheid. Het staat nu te voorzichtig 

geformuleerd. In het Bestuur is afgesproken dat we in de terugkoppeling van 31 maart 

opnemen dat het onderwerp energierechtvaardigheid voor nu niet opportuun is om in het 

Bestuur te bespreken. We richten ons nu op de drie peilers en de drie thema’s uit de 

Samenwerkingsafspraken, en pas als in de MRA Agenda dit onderwerp wel een plek zou 

krijgen dan zou dat ruimte scheppen om er ook in het Bestuur over te spreken. 

| Afspraak 1.1 | - De terugkoppeling van de bijeenkomst van 31 maart is met in acht name 

van bovenstaande opmerking vastgesteld 
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Stand van zaken nieuwe MRA Agenda 
In het Bestuur is de stand van zaken van de nieuwe MRA Agenda besproken. We zitten nu in 

de fase waarin inhoudelijke bouwstenen opgehaald worden. Zo wordt in de deelregio’s 

bijvoorbeeld hard gewerkt aan de deelregionale proposities. De deelregionale bijeenkomsten 

die daarvoor worden georganiseerd lopen goed. Ook de platforms leveren in september nog 

input, en op 11 juli is de State of the Region. Op basis van die inhoudelijke bouwstenen zal na 

het zomerreces een 80% versie van de MRA Agenda worden geschreven, die benut zal 

worden voor wensen en opvattingen van de deelnemers. De geluiden die vanuit de 

deelregio’s gehoord worden zijn positief: men vindt het leuk om op basis van de inhoud met 

elkaar het gesprek aan te gaan. Geeft dus veel positieve energie. 

Hydrogen Valley Status voor de MRA 
De MRA heeft vanuit Brussel de status van Hydrogen Valley gekregen. Dat biedt veel kansen 

voor het NZKG en Flevoland, en ook NHN is goed aangehaakt. De positie van Flevoland binnen 

dit verhaal verdient nog wel versteviging, want daar speelt erg veel op dit gebied. We moeten 

nu als regio aan de slag, o.a. om cofinanciering te regelen voor projecten die we met deze 

nieuwe status makkelijker van de grond gaan krijgen. 

In het Bestuur is nogmaals benadrukt dat het belangrijk is dat er een lobbylijn komt voor de 

groenste industriezone, en dat de verkenner die in beeld brengt wat er moet gebeuren om 

onze ambitie te verwezenlijken aan de slag gaat. Op basis daarvan zou het heel goed kunnen 

dat er aanvragen komen voor het Aanjaagbudget  

| Afspraak 1.2 | - de MRA Directie draagt zorg voor de lobbylijn voor de Groenste 

Industriezone 

| Afspraak 1.3 | - de MRA Directie arrangeert een gesprek over waterstof op de verbinding 

op dit dossier tussen NH en Flevoland te verbeteren 

Overige mededelingen 
Verder is in het Bestuur kort besproken dat een aantal bestuurders 15 juni naar het 

Bestuurlijk Overleg Leefomgeving met het Rijk gaan, waar een gesprek gevoerd zal worden 

over ruimte en mobiliteit.  

Ook zijn de belangrijkste bespreekpunten van de agenda voor de komende Algemene 

Vergadering toegelicht.  

Vanuit het transitieteam duurzaamheid is een brief gestuurd naar alle Platforms, met daarin 

het verzoek om het thema duurzaamheid beter te borgen in alle Platforms. De nieuwe MRA 

Agenda is daar ook een mooi haakje voor. Dit proces zal de komende maanden vormgegeven 

gaan worden. 



 

In het Bestuur is geconstateerd dat de EU subsidie voor House of Skills niet is verlengd, en dat 

dit programma daarom zal moeten worden afgeschaald. In het Platform Economie is juist 

besloten om het programma nog met een jaartje te laten verlengen. De MRA Directie zal nog 

even uitzoeken hoe dit nu precies zit. 

2. Opbrengsten handelsmissie New York 

De handelsmissie naar New York was een geslaagde trip. In New York spelen veel van 

dezelfde vraagstukken waar we in de MRA ook mee te maken hebben, over woningbouw, 

water, bereikbaarheid en klimaat. Er liggen veel kansen in de uitwisseling. In New York zijn ze 

heel goed in de uitvoering, maar wat minder goed in plannen maken. In de MRA zijn we heel 

goed in plannen maken, maar minder goed in de uitvoering. De verhouding publiek-privaat is 

in New York ook anders dan hier, daar valt ook nog veel van te leren. 

De bedrijven die mee waren met de handelsmissie hebben ook succes gehad. Een aantal van 

hen hebben er echt miljoenendeals aan over gehouden. 

In het Bestuur zijn zorgen uitgesproken over of we de opbrengsten voor de MRA wel goed 

genoeg voor het voetlicht kunnen brengen, het komt nu toch een beetje over als een 

Amsterdamse reis. Terwijl het een reis is van Amsterdam en Amsterdaminbusiness, waar we 

als MRA op konden aanhaken (en konden meeliften op hun organisatiecapaciteit). 

Op basis van de ervaringen die zijn opgedaan met deze reis zal een voorstel worden gemaakt 

voor een internationale strategie voor de MRA. Dit voorstel zal ook in concept (als 

tussenproduct) al worden geagendeerd in het Bestuur, zodat het gesprek erover gevoerd kan 

worden.  

| Afspraak 2.1 | - de PH Lobby/PA zal met een voorstel komen voor een internationale 

strategie voor de MRA, die ook ter bespreking Bestuur zal worden geagendeerd alvorens 

deze zal worden vastgesteld  

 

3. Pamflet / Oproep 

In het Bestuur is een toelichting gegeven op de huidige stand van zaken van het proces om tot 

een pamflet / oproep te komen. 

Het pamflet is een call to action waarbij we overheden, bedrijfsleven, kennisinstellingen en 

sociaal maatschappelijke instelling proberen te motiveren om gezamenlijk in actie te komen. 

Het pamflet is een samenwerking tussen de MRA en de Amsterdam Economic Board. In het 

pamflet staan twee denklijnen centraal:  



 

1) er spelen ontwikkelingen (en er komen ontwikkelingen op ons af) die vragen om 

transities of systeemdoorbraken, waar we veel meer moeten denken in doen wat 

nodig is in plaats van doen wat kan 

2) als we die transities of systeemdoorbraken willen realiseren, dan moeten we daarin 

gezamenlijk optrekken met de quadriple helix partners als we effectief willen zijn 

Om tot deze call to action te komen wordt nu een ‘reframing’ traject uitgevoerd 

(medegefinancierd vanuit het Aanjaagbudget van het Bestuur) met 25 strategische en 

creatieve denkers met verschillende achtergronden. Hoewel het traject nog niet helemaal is 

afgerond, ontstaat er wel zicht op de eerste resultaten van het traject. Het Pamflet zal 

centraal staan bij de State of the Region op 11 juli, en geeft input voor de nieuwe MRA 

Agenda. 

In het Bestuur is uitgesproken dat de leden van het Bestuur het wel lastig vinden dat er vooraf 

geen teksten / inhoud is gedeeld over het pamflet. Er zijn ook nog zorgen over of de leden van 

het Bestuur voldoende betrokken worden bij de inhoud van de State of the Region; men voelt 

zich nu nog geen eigenaar van dit traject, terwijl dat wel zou moeten. Het Pamflet moet ook 

niet alle goede inspanningen die nu in de deelregio’s worden uitgevoerd om tot deelregionale 

proposities te komen doorkruisen.  

Er is een toelichting gegeven op het verdere proces, waarbij nog voldoende momenten zijn 

om input te leveren en geluiden vanuit andere gremia op te halen. Dat het proces nu gaat zo 

als het gaat (en oplevert wat het tot nu toe oplevert) is inherent aan de keuze die we hebben 

gemaakt voor een reframing traject: het was een bewuste keuze om het andere te doen als 

anders, en om andere mensen aan het denken te zetten dan anders. Het is vervolgens aan 

ons om daar een goed verhaal van te maken in het pamflet en de speech van de state of the 

region. Wij houden de pen vast. 

Om meer gevoel te krijgen bij de inhoud van het pamflet en de state of the region, en de 

leden van het Bestuur de gelegenheid te geven meer eigenaar te worden van dit proces zal 

een extra bijeenkomst van het Bestuur worden belegd, in de tweede helft van juni. 

| Afspraak 3.1 | - Het Bestuur zal in een extra bijeenkomst in de tweede helft van juni een 

uitgebreider gesprek voeren over de inhoud van het Pamflet, op basis van een eerste 

concept tekst die er tegen die tijd ligt  

 

 

 



 

4.  Voortgangsnota behandeling in de Algemene Vergadering  

In de Algemene Vergadering van 23 juni staat de Voortgangsnota geagendeerd. Deze is als 

nieuw instrument eerder dit jaar voor het eerst verzonden naar alle deelnemers en hun raden 

en Staten, zodat zij wensen en opvattingen kunnen vormen over deze nota. Deze wensen en 

opvattingen zullen in de AV van 23 juni worden besproken. De deadline voor het aanleveren 

van de wensen en opvattingen is enkele dagen voor de AV. Het Bestuur zal net als bij de 

termijnagenda en de meerjarenbegroting ook nu weer een overzichtelijke nota van 

beantwoording maken, met daarin alle ingekomen wensen en opvattingen gegroepeerd 

opgenomen, en voorzien van een voorstel van het Bestuur voor hoe om te gaan met de 

betreffende wens of opvatting. In het Bestuur is afgesproken dat de PH Financien 

gemandateerd is om de voorstellen namens het Bestuur te formuleren. 

| Afspraak 4.1 | - de PH Financien is gemandateerd om namens het Bestuur voorstellen te 

formuleren voor hoe om te gaan met de ingekomen wensen en opvattingen voor de 

Voortgangsnota 

 

5. Stand van zaken onderzoek Arbeidsmarkt 

 
In het Bestuur is kennisgenomen van de stand van zaken van het onderzoek naar de 

arbeidsmarkt in de MRA. Er is uitgesproken dat het heel goed is dat we dit onderzoek doen, 

maar dat we nog wel een keer het gesprek moeten voeren over hoe het bestuur, het Platform 

Economie en het PHO sociaal zich in deze tot elkaar verhouden. 

 
| Afspraak 5.1 | - in een volgende bijeenkomst van het Bestuur zal een gesprek worden 

geagendeerd over de verhoudingen tussen de Platforms, het Bestuur en de PHO’s 

(wellicht als een van de gespreksonderwerpen tijdens de heisessie?)  

 

6. Rondvraag 

Bij de rondvraag is nog even aandacht besteed aan de heisessie van 15 september; hiervoor is 

het Bestuur uitgenodigd in de IJmond. 

Vanuit deelregio Flevoland is aangegeven dat Lelystad geen wensen en opvattingen zal 

indienen voor de voortgangsnota, maar Almere en Flevoland wellicht wel.  


